

吉林大学 2026 年来华留学生 医学预科(英文授课)招生简章

〇1 项目简介

该项目通过结合临床医学专业本科专业学习的需要,设置了基础文化课程、基础医学导论课程、临床医学导论课程等,旨在帮助学生了解中国、了解吉林大学,夯实来华留学预科生的知识储备,做好与本科学习的过渡与衔接,培养学生的创新精神、实践能力和良好的心理素质,使学生得到全面发展,为进入本科专业学习打下坚实基础。

02 课程设置

该项目按照"突出重点、加强基础、兼顾专业、预补结合、全面发展"的原则,设置了必修课程、拓展课程以及选修课程。具体安排如下:

课程类别	课程编码	课程名称	学 时	学 分	学 期	备 注
必修课程	yk240101	汉语	60	3.5	1	
	yk240102	数学	24	1.5	1	
	yk240103	物理	24	1.5	1	
	yk240104	化学	32	2	1	
	yk240105	生物	32	2	1	
	yk240106	英语	48	3	1	
拓展课程	yk240201	基础医学导论	16	1	1	
	yk240202	临床医学导论	16	1	1	
选修课程	yk240301	人际交往与沟通	16	1	1	至少选修 2 学分
	yk240302	体育单项	16	1	1	
	yk240303	文学经典导读	16	1	1	
	yk240304	中文写作训练	16	1	1	

03 预科结业

完成学校规定的课程,总学分达到17.5 且符合学校其他相关规定的学生,将获得预科结业证书,并有机会进入吉林大学的临床医学本科专业学习。



04申请资格

1. 年龄要求: 18-30 岁(含)

2. 身体健康,符合相应专业录取条件: 无高度近视、色盲色弱, 听力、嗅觉、语言正常; 患有传染病(乙肝、HIV、结核等)、慢性病和其他影响完成学习过程的疾病需彻底治愈后方可申请; 患有精神类疾病和心理疾病者不建议报考。

3. 遵守中华人民共和国法律、法规和吉林大学校规。

4. 学历要求: 高中毕业

5. 对医学领域有浓厚兴趣,愿意来华接受高等教育。

05相关费用

1. 学费: 12000 元 2. 大学城公寓住宿费: 750-1500 元 / 月

06入学及申请时间

4月初入学,上课时间为4月-7月。申请时间为11月至12月;具体时间以每年招生信息发布为准。

07 申请及审核录取流程

第一步 申请人在吉林大学国际学生报名系统网上提交申请

申请人须于 2025 年 12 月 31 日前,提交护照首页、高中毕业证书、学习成绩单、语言能力证明、《外国人体格检查表》等材料,具体要求详见国际学生(本科生)申请材料清单。

在吉林大学国际学生报名系统(http://apply.jlu.edu.cn)注册账户,准确填报个人资料信息,点击"提交" 完成线上申请。申请材料齐全将优先进入下一轮审核环节。

第二步 吉林大学国际教育学院初审

国际教育学院依据招生要求,对申请资格进行逐项审核,重点审核学历背景、语言水平、身份资格、健康状况等,并商请教学培养单位复审。

第三步 吉林大学教学培养单位复审、远程面试

教学培养单位进行复审,重点审查申请人学习成绩、语言水平、综合素质等情况,并将结果反馈给国际教育学院。

第四步 吉林大学国际教育学院通知申请人录取结果

08 入学报道到

入学报到时间为2026年4月1日。报到具体要求、注意事项等请详见学校录取通知书及入学报到须知。

09 联系方式

吉林大学国际教育学院国际学生招生办公室

电话: +86-431-85166885

♥ 地址:中国吉林省长春市修正路1505号吉林大学友谊会馆216室

▲ 邮编: 130012

対 邮箱: study@jlu.edu.cn

→ 网址: https://www.jlu.edu.cn



2026 Admission for Bridging Medicine Program of JLU

O 1 Introduction to Bridging Medicine Program

By combining the needs of undergraduate study of clinical medicine, the program has set up basic culture courses, introductory courses of basic medicine, introductory courses of clinical medicine, etc., aiming at helping students to understand China and Jilin University, consolidating the knowledge reserve of the students who have come to study in China as pre-college students, making a good transition and connection with undergraduate study, and cultivating the students' spirit of innovation, practical ability and good psychological quality. It will enable students to have all-round development and lay a solid foundation for entering undergraduate studies.

02 Curriculum Structure

In accordance with the principles of "highlighting key areas, strengthening fundamentals, integrating professional relevance, combining preview and supplementary learning, and pursuing all-round development," the program consists of compulsory courses, extensive courses, and optional courses. The specific arrangement is as follows:

Type of Courses	Course Name	Credits	Others	
Compulsory courses	Chinese	3.5		
	Mathematics	1.5		
	Physics	1.5		
	Chemistry	2		
	Biology	2		
	English	3		
Fytomoive courses	Introduction to Basic Medicine	1		
Extensive courses	Introduction to Clinical Medicine	1		
	Interpersonal Communication	1	2 credits at leas	
Ontional sources	Physical Education	1		
Optional courses	Introduction to Classical Literature	1		
	Training of Chinese Writing	1		

03 Course-Completion

Students who have completed the courses prescribed by the university with a total credit of 17.5 and meet other relevant regulations of the university will be awarded the Pre-Medical Course-Completion Certificate and have the opportunity to enter the undergraduate study of Clinical Medicine in Jilin University.

04 Application Requirements

- 1.Age requirement: 18-30 years old
- 2. In good health, meet the admission conditions of the corresponding major: No high myopia, color blindness; Normal hearing, smell and speech; Infectious diseases (hepatitis B, HIV, tuberculosis, etc.), chronic diseases and other diseases that affect the completion of the study process must be completely cured before applying; People with mental illness and mental illness are not recommended to apply.
- 3. Abide by the laws and regulations of the People's Republic of China and the rules of Jilin University.
- 4, Education requirements; High school graduate.
- 5. Keen interest in the medical field, willing to receive higher education in China.

05 Feps

Tuition: RMB 12000

Daxuecheng Dormitory Accommodation fee: RMB 750-1500/month

06 Enrollment and Application Periods

Enrollment: Early April. Course Duration: April to July. Application Period: November to December.

The specific schedule is subject to the annual release of enrollment information.

07 Application, Review, and Admission Process

Step 1: Submit Online Application via Jilin University International Student Application System

Applicants must submit the following materials by December 31, 2025: copy of the passport's personal information page, high school graduation certificate, academic transcript, language proficiency certificate, and Foreigner Physical Examination Form. For detailed requirements, please refer to the "List of Application" Materials for International Undergraduate Students".

Register an account on the Jilin University International Student Application System (http://apply.jlu.edu. cn), accurately fill in personal information, and click "Submit" to complete the online application. Applications with complete materials will be prioritized for the next review stage.

Step 2: Preliminary Review by the College of International Education, Jilin University

The College of International Education will conduct a detailed review of the application eligibility in accordance with the enrollment requirements, focusing on academic background, language proficiency, identity validity, and health status. It will also consult the academic training unit for a re-review.

Step 3: Re-Review and Online Interview by the Academic Training Unit of Jilin University

The academic training unit will conduct a re-review, focusing on the applicant's academic performance, language proficiency, and comprehensive quality, and feedback the results to the College of International Education.

Step 4: Notification of Admission Results by the College of International Education, Jilin University

The College of International Education will notify applicants of the admission results.

08 Enrollment Registration

The enrollment registration date is April 1, 2026. For specific registration requirements and precautions, please refer to the university's admission notice and the "Enrollment Registration Guidelines".

09 Contact Us

International Student Admissions Office of College of International Education, Jilin University

- Address: Room 216, Youyi Guesthouse of Jilin University, No.1505 Xiuzheng Road, Changchun, Jilin Province, China
- Post Code: 130012
- Tel (Chinese/English): +86-431-85166885 /+86-431-85166518
- Fax: +86-431-85166517
- Email: study@jlu.edu.cn
- Website http://www.ilu.edu.cn (Jilin University)

http://cie.jlu.edu.cn (College of International Education, Information Inquiry)

http://apply.jlu.edu.cn (Online Application)

